



4-7
OCTOBER
2016



ST. PETERSBURG
INTERNATIONAL
GAS FORUM

YOUTH DAY





«Youth Day: Dialogue of Generations» was held for the second time as a part of VI St. Petersburg International Gas Forum on October 04-05, 2016. The event is aimed to create the conditions for open dialogue between business community and student's audience of leading universities from different countries on new issues in energy sector development and attractiveness of the industry for talented youth.

There were about 200 participants presented 15 Russian universities from St. Petersburg, Moscow, Yakutsk, Mirny, Tomsk, Tumen, Ufa, Kazan, Ukhta as well as 23 foreign universities from Germany, The Netherlands, France, Kazakhstan, Belarus, Poland, Austria, Hungary, Italy, The United Kingdom and USA.

«Молодёжный день: диалог поколений» прошёл во второй раз в рамках VI Петербургского международного газового форума 4-5 октября 2016 г. Цель мероприятия – создание условий для открытого диалога между бизнес-сообществом и студенческой аудиторией из ведущих университетов и институтов мира для обсуждения новых векторов развития энергетики привлекательности отрасли для талантливой молодежи.

В Молодёжном дне приняли участие около 200 студентов из 15 российских вузов из Санкт-Петербурга, Москвы, Якутска, Мирного, Томска, Тюмени, Уфы, Казани и Ухты; и из 23 зарубежных вузов из Германии, Нидерландов, Франции, Беларуси, Казахстана, Италии, Польши, Австрии, Великобритании, Венгрии и США.

General partners

Organizers



International
Business Congress



Partners



EXPOFORUM



ENERGY DELTA INSTITUTE
ENERGY BUSINESS SCHOOL

gasunte



Informational partner





04.10.2016 (13:30 – 15:00)

Off-tie meeting with CEO

«The Future of Gas in the Global Energy World.
How can the gas industry attract Young Talent?»

«Встреча без галстуков» с CEO

«Будущее газа в глобальном энергетическом мире.
Привлекательность газовой отрасли для молодёжи»



Welcome speech

Alexey Miller, Deputy Chairman of the Board of Directors, PJSC Gazprom



Welcome speech

Igor Maksimtsev, Rector, Saint-Petersburg State University of Economics



Speakers



Klaus Schäfer,
Chief Executive Officer,
Uniper AG



Han Fennema, Chairman
of the Executive Board and
CEO, N.V. Nederlandse
Gasunie



Mario Mehren,
Chief Executive Officer,
Wintershall Holding GmbH



Sergey Khomiakov,
Deputy Chairman of the
Management Committee,
PJSC Gazprom



Olivier Lazare, President
and Country Chair Shell
Russia



Moderator:
Hansch Van der Velden -
Corporate Communica-
tions director, N.V. Neder-
landse Gasunie



05.10.2016 (09:00 – 12:00)

Interactive workshops

Интерактивные площадки



Workshop 1: Innovation – Breaking the Frame

Площадка 1: «Инновации - разрушение границ»



Christoph Burger
(ESMT)

Workshop: Overcoming creativity barriers in innovation processes: competition for the most innovative product/ service for a low-carbon economy.

Деловая игра: Преодоление творческих трудностей в инновационных процессах: конкурс на самый инновационный продукт/ услугу для низкоуглеродной экономики.

Workshop 2: Role of LNG in the Future Energy Transition

Площадка 2: «Роль СПГ в энергетике будущего»



Thierry Bros
(EDI)

Business game: Development of a business strategy for an offshore LNG project (in South-East Africa – Mozambique LNG).

Деловая игра: Разработка бизнес-стратегии для проекта оффшорного СПГ (в Юго-Восточной Африке – Мозамбик СПГ).

Workshop 3: Risks Landscape in the Energy Business

Площадка 3: «Анализ рисков в энергетике»



Kostas Andriosopoulos
(EDI)

Business game: Risk Management Evaluation for an International Cross-Border Pipeline Project.

Деловая игра: Оценка рисков при разработке международного газотранспортного проекта.

Workshop 4: New technological challenges: scenarios of energy development

Площадка 4: «Новые технологические вызовы: сценарии развития энергетики»



Sergey Vakulenko
(PJSC Gazprom Neft)

Business game: Mosaic of technology solutions.

Деловая игра: Мозаика технологических решений.

Experts:

- Valérie Duval (ENGIE)
- Nikolay Sudarev (Gazprom Germany)
- Andrey Petrukhin (PJSC Gazprom Neft)



05.10.2016 (13:30 – 17:00)

**Case Contest
«Energy Today & Tomorrow»**

**Кейс турнир
«Энергия сегодня и завтра»**



Moderators



Irina Kordon,
business coach



Frederik Reimann,
University
of Duisburg-Essen

International Expert Committee



Uwe Fip, Senior
Vice President, Uniper AG -
President of the Committee



Nikolai Kislenko,
Director General,
NIIgazeconomika



Viktor Martynov,
Rector, Gubkin Russian
State University
of Oil and Gas



Natalia Trifonova,
Head of International
Business Department,
UNECON



Valérie Duval,
Strategy, Finance &
Markets Director /
Métier Gas Chain,
ENGIE



Erik Fuhler,
Manager Gas Purchasing,
GasTerra B.V.

The winner team – Chemical Squad



Aleksei Maniliuk
SPbSU



Zarina Dzioeva
Gubkin University



Denis Ostrovsky
UNECON



Larisa Papadmitrieva
Gubkin University



Valeriy Makarenko
USTU



Youth Day participants feedback

Обратная связь от участников Молодёжного дня

We gained very interesting insights in the gas sector which would otherwise not have been possible.

Youth day is the most unforgettable event student life. At the opening of the forum and off-tie meeting with Top Management were explained the future strategy of gas industry development, which were able to coordinate the future direction in self-education.

The event was perfectly organised, we received well insights of the Energy markets. Definitely helpful for the further career, especially the contacts which we earned during the event, for professional and social life.

I now have a clear view on the gas market and economy, and I will take this experience into consideration when choosing my future career.

Great, I believe that this whole event made me more aware of the company-side of the industry. I think I became more ambitious.

It was a great chance to meet international students, to get in touch with international energy companies and to have the opportunity to present the results of our case in front of an international jury. Beside of this, being in Saint Petersburg was very nice.

I managed to create new bonds with the participants of the Youth Day.

This days make strong impulse for personal development also as in professional aspect. The main skill is communicativeness! With each day my view on big bosses changed. Now I find that they are same to usual humans.

Not coming from a university program directly linked to the gas industry, the Youth Day allowed me to gain an insight the opportunity the industry offers. I now consider to focus on this industry for thesis research and future internship.

Встреча прошла предельно продуктивно. Было интересно послушать истории из жизни людей, которые участвуют в управлении и реализации масштабных проектов, да и просто увидеть, "какие" это люди (немного о характере, жизненном пути, их видении мира и т.д. и т.п.). Произвело впечатление речь Алексея Миллера, который постарался в этом небольшом повествовании пояснить важность постоянной работы над собой, программы постановки целей и об основных столпах успешного управленца. Что касается момента, когда начались задаваться вопросы в самом начале, отметил Сергея Хомякова: возможно, где-то он был жестковат, но тут, думаю, мне, всем было интересно наблюдать дипломатичных европейцев и напористую позицию С. Хомякова. В целом, почерпнул много нового для себя!



Павел Журко

Белорусский государственный университет



Встреча без галстуков была для меня первым событием такого рода. С самого начала, модератор задал отличный темп, заставив всех снять галстуки и погрузиться в атмосферу непринужденности. Вопросы задавались, всё же, более профессиональные, нежели личные или персональные. Очень порадовала организация данного мероприятия, ведь не каждому удаётся поучаствовать во встрече с руководителями мировых компаний, а тем более - задать лично вопрос каждому из них. Особенно запомнился Сергей Хомяков, он открывал данное событие, мужественно отвечая в одиночку на первые несколько вопросов от самых активных студентов. К сожалению, я не смогла задать свой вопрос, поскольку, посчитала его менее важным, в сравнении с вопросами других участников. Но я очень надеюсь задать свой вопрос в следующем году.

Наталья Ким

Алматы Менеджмент Университет

Off-tie meeting was very nice! There were a lot of questions and they were answered very well. The speech of Alex Miller was impressive. I know it is difficult to realize but if there would be the opportunity to ask Mr. Miller some questions as well, it would be perfect. All in all, off-tie meeting and whole youth day was an impressive event.



Sascha Fichtner

University Duisburg-Essen



See you on Youth day-2017

Web: www.energyouthday.com

E-mail: youthday@hes.spb.ru



**International
Business Congress**

